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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd utser 1:a vice ordförande 
Peter Backlund (L) att tillsammans med ordförande Hassan Jama 
(V) justera dagens protokoll. 
  
Justering sker tisdag den 21 november 2023. 
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§ 2 
Fastställande av dagordning  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner dagordningen. 
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§ 3 
Medborgarförslag om informationsskyltar vid fruktträd i 
Årsta  
Svar på medborgarförslag 
EÅV 2023/649 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En invånare har skrivit ett medborgarförslag om informationsskyltar 
vid fruktträd i Årsta. Hon vill att det ska stå vilket träd/frukt det är 
samt skördetid. Hon tror att skyltar skulle uppmuntra människor att 
plocka frukten. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden inte tillmötesgår förslaget om 
skyltning av såväl praktiska som ekonomiska skäl. Istället hänvisar 
förvaltningen till allemansrätten som ger allmänheten rätt att äta av 
frukten på allmän plats. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/649-4 Tjänsteutlåtande: Medborgarförslag om 
informationsskyltar vid fruktträd i Årsta 

 EÅV 2023/649-3 Medborgarförslag om informationsskyltar 
vid fruktträd i Årsta 
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§ 4 
Medborgarförslag om fortsatt parkleksverksamhet i 
parkleken Stacken  
Svar på medborgarförslag 
EÅV 2023/646 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner delvis 

förvaltningens förslag till beslut. 
2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd uppdrar åt 

förvaltningen att återkomma med förslag på hur Stackens 
parkleksverksamhet kan drivas vidare i någon form. I denna 
återrapportering ska även ingå en kostnadsberäkning.  

 

Sammanfattning av ärendet  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning har mottagit ett 
medborgarförslag med ett önskemål om att parkleken Stacken ska 
tas över i kommunal regi. Parkleksverksamheten i Stacken har 
tidigare drivits av ideella föreningen Stacken genom ett idéburet 
offentligt partnerskap (IOP) som upphörde efter den 30 september 
2023. 
 
Förvaltningen håller på att utreda frågan vidare om vilka 
prioriteringar som behöver göras för Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsförvaltnings parklekar med ett fokus på det främjande och 
förebyggande perspektivet. 
 
Förvaltningen vill också tydliggöra att parkleken Stacken kommer 
att finnas kvar som en vanlig lekplats och kommer att underhållas 
av förvaltningens entreprenörer. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 
 

Ajournering 
Nämnden ajournerar sig mellan klockan 19:01-19:13. 
  

Yrkande 
Gustav Johansson m.fl. (M), Peter Backlund (L), Christina Peterson 
(C), Hassan Jama m.fl. (V), Kristina Öberg m.fl. (S), Peter 
Dannqvist (MP) och Emelie Wassermann (SD) yrkar att nämnden 
beslutar följande: 
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1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner delvis 
förvaltningens förslag till beslut  

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd uppdrar åt 
förvaltningen att återkomma med förslag på hur Stackens 
parkleksverksamhet kan drivas vidare i någon form. I denna 
återrapportering ska även ingå en kostnadsberäkning.  

3. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd vill därutöver 
anföra:  

  
Stackens parkleksverksamhet har varit en uppskattad verksamhet i 
Ormkärr i många år. Det är en verksamhet som visar att det går att 
ha en bred, öppen och förebyggande verksamhet som drivs i ideell 
regi. I tider där samhällsutmaningarna ökar är vikten av goda 
krafter, lokalt engagemang och förebyggande verksamhet viktigare 
än någonsin. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer nämndens förslag mot 
förvaltningens förslag till beslut och finner att nämnden beslutar i 
enlighet med nämndens förslag till beslut. 
  

Särskilt uttalande 
Emelie Wassermann (SD) lämnar ett särskilt uttalande: 
  
Sverigedemokraterna är eniga med skribenten av 
medborgarförslaget om att Parkleken Stacken bidrar till en levande 
stadsdel och möjliggör en tillgänglig mötesplats. Vi vill också 
särskilt framhålla parkleken Stacken som ett bra exempel på en 
parklek som ligger placerad på ett sätt som gör att många barn, 
även i de yngre åldrarna, kan ta sig dit på egen hand, något som 
framhålls som viktigt i stadens parkleksstrategi. Placeringen av 
parkleken Stacken medför även att den blir en naturlig 
samlingspunkt för många barn i olika åldrar i området vilket vi ser 
som positivt. Även ur en socioekonomisk aspekt finns det en vinst i 
att tillse att barn i Hagsätra och Ormkärr har en trygg och 
kostnadsfri samlingsplats. Vi hoppas att förvaltningen i sin 
utredning kommer fram till att Parkleken Stacken skall återöppnas.  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/646-5 Tjänsteutlåtande: Medborgarförslag om 
fortsatt parkleksverksamhet i parkleken Stacken 

 EÅV 2023/646-3 Medborgarförslag om fortsatt 
parkleksverksamhet i parkleken Stacken 
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§ 5 
Medborgarförslag om att ta över driften av 
Stackenparken  
Svar på medborgarförslag 
EÅV 2023/806 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning har mottagit ett 
medborgarförslag med en begäran om att Stackens 
parkleksverksamhet ska tas över av HSB:s bostadsrättsförening 
Vårsådden. Föreningen önskar ett samarbete med Enskede-Årsta-
Vantörs stadsdelsförvaltning med delade ansvarsområden och 
kostnader för Stackens parklek. 
 
Förvaltningen bedömer att det inte är lämpligt att ingå ett 
samverkansavtal med bostadsrättsföreningen Vårsådden gällande 
parkleksdriften av Stackens parklek då det strider mot 
upphandlingslagstiftningen. 
 
Förvaltningen håller på att utreda frågan om vilka prioriteringar 
som behöver göras för Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltnings 
parklekar till 2024 utifrån ett förebyggande och främjande 
perspektiv. Förvaltningen kommer att informera 
bostadsrättsföreningen Vårsådden ifall det blir aktuellt att driva 
Stackens parkleksverksamhet genom entreprenad. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/806-5 Tjänsteutlåtande: Medborgarförslag om att 
ta över driften av Stackenparken 

 EÅV 2023/806-3 Medborgarförslag med begäran om att ta 
över driften av Stackenparken 
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§ 6 
Skrivelse om förskolerapporten 2022  
Svar på skrivelse från (L), (M) och (C) 
EÅV 2023/662 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Peter Backlund (L), Gustav Johansson m.fl. (M) och Stefan Holm 
(C) har inkommit med en skrivelse. Skrivelsen innehåller frågor om 
förskola, utifrån innehållet i Förskolerapport och 
verksamhetsberättelse 2022. Frågorna berör undervisning av 
förskollärare, språkutvecklande arbete och vikariesituationen i 
förskola. Förvaltningen beskriver i svaret: 
  

 Hur förskolorna arbetar med att alla barn ska få 
undervisning av legitimerad förskollärare 

 Hur långt enheterna har kommit med språkstrategierna samt 
hur de följs upp samt 

 Hur förskolorna hanterar vikarier 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/662-2 Tjänsteutlåtande: Skrivelse om 
förskolerapporten 2022 

 EÅV 2023/662-1 Skrivelse om förskolerapporten 2022 
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§ 7 
Skrivelse om svenska språket i förskolan  
Svar på skrivelse (SD) 
EÅV 2023/661 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Emelie Wassermann (SD) har inkommit med en skrivelse med 
frågor om kunskapsnivå i svenska språket i förskolan. 
 
Förvaltningen har inga enhetliga krav på kunskaper i svenska 
språket inom stadsdelsområdet, då fastställda kriterier saknas. 
 
Förvaltningen har erbjudit personal i förskolan utbildning i svenska 
under hösten 2022, våren 2023 och fortsättningsvis under hösten 
2023. Totalt har 53 medarbetare deltagit i utbildningen. 
Utbildningsinsatsen och behovet av fortsättning av utbildning 
kommer att utvärderas. 
 
Förvaltningen har inte utrett möjligheten för språktester vid 
rekrytering. Förvaltningen anser att staden bör ha en samsyn i 
frågan om språktester. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Särskilt uttalande 
Emelie Wassermann (SD) lämnar ett särskilt uttalande: 
  
Vi tackar för förvaltningens svar och ser positivt på att ett drygt 50-
tal medarbetare deltagit i utbildning i svenska under hösten 2022 
samt våren och hösten 2023.  
 
Gällande möjligheten för språktest håller vi med förvaltningen om 
att det vore önskvärt om staden hade en gemensam hållning kring 
detta. Vi vill dock framhålla vikten av att alla barn i Enskede-Årsta-
Vantör erhåller en förskoleverksamhet av hög kvalitet och där 
spelar språkkunskaperna hos personalen en stor roll.    
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Handlingar i ärendet 
 EÅV 2023/661-2 Tjänsteutlåtande: Skrivelse om svenska 

språket i förskolan 
 EÅV 2023/661-1 Skrivelse angående svenska språket i 

förskolan  
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§ 8 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds månadsrapport 
2023  
Oktober 2023 
EÅV 2023/5 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner månadsrapport 
för oktober 2023 för Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendet syftar till att redovisa prognos på helårsutfall för Enskede-
Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd. Prognosen lämnas per 
verksamhetsområde och baseras på föregående månad. För hela 
nämndens verksamhetsområde prognostiseras ett underskott om 
53,2 mnkr före resultatöverföringar och ett underskott om 23,5 
mnkr efter resultatöverföringar. För investeringar prognostiseras ett 
överskott om 1,0 mnkr 
 
Förvaltningen ser fortsatta stora ekonomiska utmaningar gällande 
bland annat höga vård- och placeringskostnader, osäkerhetsfaktorer 
kring nyttjande av beviljade insatser, antal hushåll inom ekonomiskt 
bistånd samt ett ökat behov av insatser inom äldreomsorgen. I 
oktoberprognosen noterar förvaltningen även en ökning av hyres- 
och lokalkostnader inom vissa verksamhetsområden. 
 
Den ekonomiska situationen är mycket allvarlig och kräver fortsatt 
samlade, kraftfulla och riktade insatser. I månadsrapporten för 
oktober redovisar förvaltningen för både generella och 
verksamhetsspecifika ekonomiska åtgärder. 
 
Förvaltningens bedömning är att verksamhetens kostnader i stort 
sett ryms inom ramen för de resurser förvaltningen har till sitt 
förfogande med ett undantag; ett omfattande mycket starkt och 
ökande tryck när det gäller placeringar för barn och ungdomar. Det 
ökade trycket syns mot bakgrund av nödvändiga akuta insatser mot 
skjutningar och gängkriminalitet. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner månadsrapport för oktober 2023 för Enskede-Årsta-
Vantörs stadsdelsnämnd. 
 

Särskilt uttalande 
Peter Backlund (L), Gustav Johansson m.fl. (M) och Christina 
Peterson (C) lämnar ett gemensamt särskilt uttalande: 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd fortsätter visa ett växande 
underskott och underskottet är nu 53,2 miljoner kronor före 
resultatöverföringar och 23,5 miljoner efter resultatöverföringar. 
Sedan förra månadsrapporten har underskottet ökat med 2-3 
miljoner. Underskottet växer sannolikt ytterligare fram till 
årsskiftet, även om förvaltningen skruvar och försöker bromsa och 
har vidtagit en del åtgärder som förhoppningsvis får effekt fram till 
årsskiftet. Samtidigt flaggar förvaltningen för att det finns oro för 
verksamheter där underskottet lär växa ytterligare. 
  
Vi borgerliga partier varnade redan i VP att det kan finnas 
verksamheter som är underfinansierade, t ex ekonomiskt bistånd. 
När februaris månadsrapport presenterades, lade vi ett särskilt 
uttalande om att majoriteten måste återkomma med en plan för hur 
underskottet ska kunna åtgärdas. De åtgärder som förvaltningen 
redovisar i månadsrapporten är välkomna, men sannolikt 
otillräckliga. 
  
Vi borgerliga partier är medvetna om att det är fortsatt tuffa 
ekonomiska förutsättningar. Vi hade emellertid tagit tag i ett 
växande underskott i ett tidigt skede och prioriterat för att klara en 
verksamhet med hög kvalitet utifrån givna ekonomiska 
förutsättningar. Men vi hade klarat detta. 
  
Tåget har gått för att klara budget i år och lär sluta med ett rejält 
underskott i vår stadsdel. Majoriteten i staden borde se till att inför 
nästa verksamhetsår ägna stor kraft att se över verksamheterna, 
men patentlösningen som i alla tider är att höja skatten för 
stockholmarna. En skattehöjning är inte bara ett slag mot 
stockholmarnas plånböcker, utan även ett tydligt bevis på att 
majoriteten saknar förmåga att prioritera i stadens ekonomi. Vi 
borgerliga står redo att ta ansvar och se till att 2024 blir året då 
verksamheterna återfår sin ekonomiska balans utan att belasta 
medborgarna med ytterligare skattebördor.  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/5-12 Tjänsteutlåtande: Månadsrapport oktober 
2023 
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§ 9 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
sammanträdesplan 2024  
EÅV 2023/687 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd fastställer 
sammanträdesplan för 2024 enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt 6 kap. 23 § kommunallagen (2017:725) ska nämnden 
bestämma tid och plats för sina sammanträden. 
 
Förvaltningens förslag för nämndsammanträden utgår från 
stadsledningskontorets tidsplan för nämndernas arbete. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden fastställer 
sammanträdesplan för år 2024, som regel på torsdagar klockan 
18.30 om inget annat anges, enligt förvaltningens förslag. Vidare 
föreslår förvaltningen att stadsdelsnämndens sammanträden äger 
rum i förvaltningens lokaler på Slakthusplan 8A. 
 
Utgångspunkten är att sammanträdena är öppna för allmänheten, 
utom vid den slutna delen med ärenden om myndighetsutövning. 
 
Förvaltningen föreslår även att en nämndinformation eller ett 
områdesmöte hålls en vecka innan nämndsammanträdena. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
fastställer sammanträdesplan för 2024 enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/687-2 Tjänsteutlåtande: Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd sammanträdesplan 2024 
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§ 10 
Inriktningsärende om nytt förvaltningshus i Rågsved  
EÅV 2023/742 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

inriktningen för ett nytt förvaltningshus i Rågsved till en 
uppskattad årskostnad om 19 miljoner kronor. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger förvaltningen 
uppdrag att av Micasa beställa handlingar för 
genomförandebeslut. Vid avslut innan genomförandebeslut 
uppskattas förgäveskostnaden som högst till totalt 
15 miljoner kronor. 

3. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ansöker hos 
kommunstyrelsens ekonomi- och trygghetsutskott om 
godkännande av inriktningen för ett nytt förvaltningshus i 
Rågsved till en uppskattad årskostnad om 19 miljoner 
kronor. 

 

Sammanfattning av ärendet  
I kommunfullmäktiges budget 2023 fick förvaltningen uppdraget att 
utreda en möjlig flytt av sitt förvaltningshus till Rågsved när 
nuvarande hyresavtal för förvaltningshuset på Slakthusplan löper ut 
i slutet av år 2026. En förstudie har genomförts som visar att 
förutsättningar finns för att ställa om före detta Rågsveds servicehus 
till kontor. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förslaget till inriktningsbeslut och ger förvaltningen i 
uppdrag att beställa fortsatt utredning av Micasa för att ta fram 
handlingar för ett genomförandeärende. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/742-1 Tjänsteutlåtande: Inriktningsärende om 
nytt förvaltningshus i Rågsved 
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§ 11 
Inriktningsärende om förskola – Vintrosagatan  
EÅV 2022/57 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag 
att fortsätta utreda en ny förskola utmed Vintrosagatan i stadsdelen 
Hagsätra. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En detaljplan för västra Hagsätra, som möjliggör att förvaltningen 
ska kunna bygga en ny förskola med sju avdelningar, antogs i 
stadsbyggnadsnämnden i juni 2023. 
 
Förvaltningen bedömer att det finns ett behov för den nya förskolan 
och redogör i detta ärende vilken statistik som ligger till grund för 
den bedömningen. Förvaltningen konstaterar att totalytan för 
förskolegården är relativt stor och ligger strax under Boverkets 
riktlinjer. Gården är däremot uppdelad i två nivåer, på grund av 
höjdskillnader, och förvaltningen vill i det fortsatta arbetet utreda 
hur den negativa effekten av detta kan minimeras. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
ger förvaltningen i uppdrag att fortsätta utreda en ny förskola utmed 
Vintrosagatan i stadsdelen Hagsätra. 
 

Yrkande 
Emelie Wassermann (SD) yrkar att nämnden beslutar följande: 
  

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
2. Därutöver anföra följande: 

  
  
Det är glädjande att det blir fler barn i stadsdelen och 
Sverigedemokraterna ställer sig positiva till byggandet av fler 
förskolor. Dock får inte det ökade behovet av förskoleplatser 
medföra att förskolor byggs på ett sätt som innebär att barnen får 
en otillräcklig inomhus- eller utomhusmiljö. Boverket anser att en 
rimlig friyta utomhus för barn i förskoleåldern kan vara 40 kvm per 
barn. I det presenterade förslaget är utomhusytan planerad till 25 
kvadratmeter per barn. Förskolegårdens totala friyta är ca 2760 
kvadratmeter vilket nästan kommer upp i den minsta 
rekommenderade utomhusytan. Forskning visar att den totala 
utomhusytan alltid bör överstiga 3000 kvm, risken är annars att 
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barngruppen får svårt att utveckla lek och socialt samspel på ett 
sätt som tillgodoser deras behov.  
 
Placeringen av förskolan, på parkmark intill en trafikerad 
genomfartsgata, är inte heller den optimal. Vi är även bekymrade 
över tillgängligheten i utomhusmiljön som enligt förslaget nås via 
trappor till viss del.  
 
Sammantaget innebär dessa faktorer att föreslagen nybyggnation 
av förskola om sju avdelningar ej är lämplig på platsen.   
   

Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer Emelie Wassermanns (SD) 
förslag mot förvaltningens förslag till beslut och finner att nämnden 
beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservation 
Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
sitt eget yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/57-1 Tjänsteutlåtande: Inriktningsärende om 
förskola - Vintrosagatan 

 EÅV 2022/57-1.1 Förskolegårdens friyta i förhållande till 
naturliga material, White Research Lab, 2018 

 EÅV 2022/57-1.2 Parker och naturområden- Riktlinjer för 
jämställdhetsarbete, Göteborgs stad, 2014 

 EÅV 2022/57-1.3 Budgetoffert inför inriktningsbeslut, 
Vintrosagatan, Ny förskola, E-Å-Vs Stadsdel 
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§ 12 
Genomförandeärende gällande anpassningar och 
renoveringsarbeten i förskola på Stjärnsundsgatan 12  
Genomförandeärende 
EÅV 2023/801 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
anpassningsarbeten i förskolelokalen på Stjärnsundsgatan 12 och de 
hyresgenererande kostnader som dessa åtgärder medför. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skolfastigheter i Stockholm AB (Sisab) sanerar årligen byggnader 
som är grundlagda med en riskkonstruktion då dessa byggnader har 
en förhöjd risk för fuktskador. I och med den planerade 
grundsaneringen på Stjärnsundsgatan 12 ser förvaltningen en 
möjlighet att åtgärda andra brister som åligger hyresgästen. Dessa 
åtgärder är i stort kopplade till myndighetskrav. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner anpassningar och 
renoveringsarbeten och de hyresgenererande kostnader som dessa 
medför. Totalt uppgår kostnaderna till 12 100 901 kr, vilket 
hyresförs med en tilläggshyra på 1 465 887 kr första året. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/801-1 Tjänsteutlåtande: Genomförandeärende om 
anpassningar och renovering i förskola på Stjärnsundsgatan 
12 

 EÅV 2023/801-1.1 Bilaga: Offertunderlag 
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§ 13 
Verksamhetschef för rehabiliterande arbete  
EÅV 2023/878 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd utser från och med den 1 
januari 2024 enhetschef för Hälso- och sjukvård och 
utvecklingsenheten till verksamhetschef för rehabiliterande arbete 
vid alla särskilda boendeformer för äldre i egen regi enligt 4 kap. 
2 § hälso- och sjukvårdslagen (2017:30). 
 

Sammanfattning av ärendet  
Fysio- samt arbetsterapeuter/sjukgymnaster samordnas i en ny mer 
effektiv organisation. Detta för att likställa och kvalitetssäkra 
arbetssätt och metoder inom rehabilitering på särskilda 
boendeformer. De rehabiliterande insatserna på särskilda boenden 
samordnas under Hälso-och sjukvård och utvecklingsenheten, 
avdelningen Social omsorg äldre. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden från och med den 1 
januari 2024 utser enhetschef för Hälso- och sjukvård och 
utvecklingsenheten till verksamhetschef för rehabiliterande arbete 
vid alla särskilda boendeformer för äldre i egen regi enligt 4 kap. 
2 § hälso- och sjukvårdslagen. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/878-1 Tjänsteutlåtande: Verksamhetschef för 
rehabiliterande arbete 
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§ 14 
Remiss av samråd om planärende – Fackverket 1 och del 
av Örby 4:1  
Svar på remiss från stadsbyggnadskontoret, dnr 2020-14338 
EÅV 2023/778 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsbyggnadskontoret har arbetat fram ett samrådsförslag till 
detaljplan, som möjliggör bebyggelse av tre flerbostadshus i 
stadsdelen Högdalen, med totalt cirka 140 bostäder. 
 
Förvaltningen bedömer i huvudsak att planområdet från förslaget 
kan fungera för exploatering, men att en del frågor behöver utredas 
vidare i det fortsatta planarbetet. Bland annat efterfrågar 
förvaltningen en tydligare beskrivning av hur dagvattenflöden och 
översvämningsrisker påverkas av planförslaget, samt att 
utformningen av platsen mellan tunnelmynningen och punkthuset i 
kvarter 1 ägnas stor omsorg, för att säkerställa att det blir en trygg 
och trevlig miljö där. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Yrkande 
Emelie Wassermann (SD) yrkar att nämnden beslutar följande: 
  

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
2. Därutöver anföra följande: 

  
Sverigedemokraterna förespråkar att våra grönområden bevaras 
och vill att staden utvecklas varsamt och försiktigt. Nya byggplaner 
ska ha ett stort stöd hos de närboende, vilket vi uppfattar att detta 
förslag inte har. De områden längs Sjösavägen som planeras att tas 
i anspråk för förtätning består idag av rekreativa värden i form av 
naturmark, öppna ytor och vegetation, något som redan minskat 
drastiskt genom den ökade mängden exploateringar i området. 
Stadsbyggnadskontoret anger att man syftar till att skapa en mer 
stadslik karaktär. Människor flyttar dock inte till våra södra 
förorter för att bo i en stadslik karaktär utan för att ha närhet till 
grönområden och rekreation.  
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Att bebygga Sjösavägen ytterligare bidrar även till mer trafik längs 
den väg där många barn går för att komma till skolan. Det 
planerade bygget kommer således att påverka många barn negativt 
både under och efter byggtiden. Det framgår även av handlingarna 
att delar av den naturmark som planeras för skövling har 
naturvärdesklass ”påtagligt naturvärde”, något som det inte tas 
hänsyn till i förslaget.  
 
Ambitionen att bevara den omtyckta trädallén följs av information 
om att stadsbyggnadskontoret redan lämnat in en ansökan till 
Länsstyrelsen om att få beskära allén för att möjliggöra 
exploateringen. Något som talar för att det är stor risk att även 
allén kommer att skövlas.  
 
Sammantaget innebär ovanstående faktorer att vi anser att platsen 
är direkt olämplig för föreslagen exploatering.   
  

Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer Emelie Wassermanns (SD) 
förslag mot förvaltningens förslag till beslut och finner att nämnden 
beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservation 
Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
sitt eget yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/778-4 Tjänsteutlåtande: Remiss av samråd om 
planärende - Fackverket 1 och del av Örby 4:1 

 EÅV 2023/778-1 E-post om planärende på samråd - 
Fackverket 1 samt del av Örby 4:1 
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§ 15 
Remiss av samråd om planärende – Bärgningsbilen 1 
Örby  
Svar på remiss från stadsbyggnadskontoret, dnr 2023-06624 
EÅV 2023/891 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsbyggnadskontoret har arbetat fram ett samrådsförslag som 
syftar till att upphäva gällande fastighetsindelning för fastigheten 
Bärgningsbilen 1 i stadsdelen Örby och dela upp den i två nya 
fastigheter. Inom ramarna för gällande detaljplan (dnr Pl 2692) 
kommer det sedan vara möjligt att bygga ett hus per ny fastighet 
med högst två våningar, och en byggnadsarea på upp till 120 
kvadratmeter. Varje byggnad får inrymma högst två lägenheter. 
 
Förvaltningen har inga större invändningar mot förslaget. Medskick 
från förvaltningen för den fortsatta planprocessen rör frågor om 
tillgänglighet och framkomlighet till en befintlig gång- och 
cykelväg samt hur eventuella ökade dagvattenflöden kan hanteras. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/891-2 Tjänsteutlåtande: Remiss av samråd om 
planärende - Bärgningsbilen 1 Örby 

 EÅV 2023/891-1 E-post om planärende på samråd - 
Bärgningsbilen 1 Örby 
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§ 16 
Stadsdelsdirektörens information  
Stadsdelsdirektör Anders Carstorp informerar om luciafirande i 
Rågsveds centrum och påminner om julavslutning för nämnden. 
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§ 17 
Anmälningar för kännedom 
Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger anmälningsärendena 
till handlingarna. 
 
Anmälda handlingar  

 § 8 den 25 oktober 2023  – Trygghetsinvesteringar i 
nämndernas tertialrapport 2 2023 

 Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs sociala delegation 9 
november 2023 

 §17 den 6 november 2023  –  Detaljplan för del av 
Postgården 1 m.fl 

 § 14 den 6 november 2023  – Ändring av 
stadsdelsnämndernas myndighets- och kostnadsansvar för 
brukare som bor i bostad med särskild service enligt 9 § 9 
lag om stöd och service till vis 

 Protokoll förvaltningsgrupp 8 november 2023 
 Protokoll från möte med stadsdelsnämndens pensionärsråd 

2023-11-13 
 § 13 den 6 november 2023 
 § 5 den 24 oktober 2023  – Generell förstärkning till 

förskolan 
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§ 18 
Uppföljning av parkskötsel i Enskede, Årsta och Vantör  
EÅV 2023/417 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner uppföljningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Uppföljningen av den för Årsta och Vantör upphandlade 
parkentreprenören DN Trädgård och Markskötsel AB, visar att 
utförda arbetsuppgifter och genomförda arbetssätt under det första 
året som skötselansvariga för parkdrift, barmarksrenhållning och 
vinterunderhåll inte varit utan brister. Detta har lett till att viten har 
utdömts vid ett tillfälle, samt att kvalitetspengen inte kommer att 
betalas ut. 
 
Uppföljningen av parkentreprenören för Enskede, Cemi AB, visar 
på jämn kvalitet i utförda arbetsuppgifter men den är inte fullgod 
enligt kraven ställda i förfrågningsunderlaget. Förvaltningen har sett 
brister i utförande och kvalitet, men ser att Cemi AB åtgärdat dessa 
brister inom utsatt tid. Trots det kommer Cemi AB inte att tilldelas 
full kvalitetspeng. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens uppföljning. 
 

Särskilt uttalande 
Emelie Wassermann (SD) lämnar ett särskilt uttalande: 
  
Att snöröjningen var undermålig på sina håll i vårt 
stadsdelsområde är vi nog många som kan vittna om. Att 
entreprenören DN Trädgård och Markskötsel AB således inte ska ta 
del av någon kvalitetspeng är vi rörande överens med förvaltningen 
kring.  
 
Mer alarmerande är det att entreprenören, förutom sina brister 
avseende leverans av beställd tjänst, även brister gällande 
administrativa aspekter så som inlämnande av underlag samt 
fakturering. Vi noterar även att miljörevisionen upptäckt brister 
kring bland annat hantering av kemikalier vilket är oroande. Vidare 
upplever vi att förvaltningen fått lägga ner mycket resurser på 
uppföljningsmöten och genomgångar av uppdraget vilket ytterligare 
talar till entreprenörens nackdel.  
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Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/417-1 Tjänsteutlåtande: Uppföljning av 
parkskötsel i Enskede, Årsta och Vantör 
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§ 19 
Uppföljning av avtal och anbud demens dagverksamhet 
Solrosen – Vardaga AB  
EÅV 2023/804 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner rapporten. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Solrosens dagverksamhet riktar sig till äldre personer med 
demenssjukdom. En uppföljning har gjorts för att se om 
dagverksamheten följer avtal och anbud. 
 
Förvaltningen tycker att dagverksamheten fungerar bra och följer 
avtal och anbud. 
 
Verksamheten arbetar personcentrerat och erbjuder varierade 
aktiviteter samt har ett fokus på måltider. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner rapporten. 
 

Särskilt uttalande 
Christina Peterson (C), Gustav Johansson m.fl. (M) och Peter 
Backlund (L) lämnar ett gemensamt särskilt uttalande: 
  
Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet kan konstatera att 
förvaltningens uppföljning visar att den befintliga dagverksamheten 
fungerar bra och att utföraren följer avtalet och anbudet. 
  
Uppföljningen visar visserligen att besökssnittet vid 
uppföljningstillfället har minskat något jämfört med föregående år 
men det går inte att i uppföljningen se vad som är anledningen till 
minskningen. I övrigt framhåller förvaltningen att dagverksamheten 
är uppskattad av brukarna. De känner sig trygga och har 
förtroende för personalen, de är nöjda med aktiviteterna som 
erbjuds och uppskattar maten. De flesta vet också vart de ska vända 
sig om de har synpunkter eller vill framföra klagomål. 
  
Vi borgerliga partier ser ett mycket stort värde för medborgarna i 
Stockholm att fortsätta ha en mångfald av utförare av tjänster 
riktade till de äldre. Inte minst skapar det förutsättningar för att 
kvaliteten kan upprätthållas och utvecklas över tid. 
  
Den socialdemokratiskt ledda majoriteten i staden vill se en massiv 
återkommunalisering av verksamheterna inom social- och 
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äldreomsorg. Något som drabbar de äldre. Vi menar i stället att 
behoven av alternativa utförare i omsorgen är fortsatt stora, både 
som ett sätt att utmana och utveckla den egna regin och för att de 
äldre önskar sig alternativ. Vi vill därför se att beslutet om att 
återkommunalisera dagverksamheten Solrosen dras tillbaka. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/804-1 Tjänstutlåtande: Uppföljning av avtal och 
anbud demens dagverksamhet Solrosen - Vardaga AB 
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§ 20 
Redovisning av delegationsbeslut  
EÅV 2023/31 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger redovisningen av 
delegationsbeslut till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/31-18 Redovisning av delegationsbeslut 2023-10-
13 - 2023-11-03 
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§ 21 
Stadsdelsnämndens frågor  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag 
att bereda skrivelsen nedan och återkomma till nämnden med svar. 
 

Inkommen skrivelse 
Christina Peterson (C), Gustav Johansson m.fl. (M) och Peter 
Backlund (L) lämnar in en skrivelse om skolidrottslokaler. 
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§ 22 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2023/922 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/922-1 22. Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7§ föräldrabalken 
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§ 23 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2023/922 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/922-2 23. Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7§ föräldrabalken 
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§ 24 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2023/922 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/922-3 24. Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7§ föräldrabalken 

 

Sida 34 (37)



 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2023 
 

2023-11-16 

§ 25 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2023/922 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/922-4 25. Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7§ föräldrabalken 

 

Sida 35 (37)



 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2023 
 

2023-11-16 

§ 26 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2023/922 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/922-5 26. Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7§ föräldrabalken 

 

Sida 36 (37)



 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2023 
 

2023-11-16 

§ 27 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2023/922 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/922-6 27. Överflyttning av vårdnad till särskilt 
förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap. 8§ föräldrabalken 

 

Sida 37 (37)


	5cb69a38-88bf-42ba-a8cd-f8abce166f1b.docx
	Protokoll 11/2023
	fört vid Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds sammanträde torsdagen den 16 november 2023 kl. 18:30-20:05, Slakthusplan 8A


	a54a45c1-8b7b-4e8b-b158-432c0300d11f.docx
	ÄRENDELISTA

	9cacc01b-e68b-474a-896d-87cf05b829af.docx
	§ 1 Val av justerare och dag för justering
	Beslut

	f7e47b2f-be31-406c-a7a3-8e8d460382e1.docx
	§ 2 Fastställande av dagordning
	Beslut

	8c80f9c0-c281-4a95-8626-1028194566f1.docx
	§ 3 Medborgarförslag om informationsskyltar vid fruktträd i Årsta
	Svar på medborgarförslag

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	88ad83d6-c544-4458-beb7-8acbbf4b607c.docx
	§ 4 Medborgarförslag om fortsatt parkleksverksamhet i parkleken Stacken
	Svar på medborgarförslag

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Ajournering
	Yrkande
	Beslutsgång
	Särskilt uttalande
	Handlingar i ärendet

	7b7be43f-ba0e-4cc4-aaa7-8560faa89b25.docx
	§ 5 Medborgarförslag om att ta över driften av Stackenparken
	Svar på medborgarförslag

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	d8913cdd-5f61-4f4d-a8b9-1ba3348fff83.docx
	§ 6 Skrivelse om förskolerapporten 2022
	Svar på skrivelse från (L), (M) och (C)

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	942c23f0-e0cf-4c8e-a210-a8c3febb8d61.docx
	§ 7 Skrivelse om svenska språket i förskolan
	Svar på skrivelse (SD)

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Särskilt uttalande
	Handlingar i ärendet

	82ba6d56-e05b-4a5e-8f2c-6fb5f5eb3842.docx
	§ 8 Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds månadsrapport 2023
	Oktober 2023

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Särskilt uttalande
	Handlingar i ärendet

	4b59bfa0-9e02-4cb1-bd02-d408dce779e3.docx
	§ 9 Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd sammanträdesplan 2024
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	ff5993b0-c8a4-4900-9112-588dbbdd11f7.docx
	§ 10 Inriktningsärende om nytt förvaltningshus i Rågsved
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	133c876d-c0b1-4a58-bfc5-d14de506dc31.docx
	§ 11 Inriktningsärende om förskola – Vintrosagatan
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Yrkande
	Beslutsgång
	Reservation
	Handlingar i ärendet

	0257679c-7690-44e6-a0c0-bc13c1cbf86e.docx
	§ 12 Genomförandeärende gällande anpassningar och renoveringsarbeten i förskola på Stjärnsundsgatan 12
	Genomförandeärende

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	b789397e-e952-431e-8b1d-92a61c061a38.docx
	§ 13 Verksamhetschef för rehabiliterande arbete
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	2e236e2d-7c8c-46b4-a73d-5cf1fac8ca5f.docx
	§ 14 Remiss av samråd om planärende – Fackverket 1 och del av Örby 4:1
	Svar på remiss från stadsbyggnadskontoret, dnr 2020-14338

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Yrkande
	Beslutsgång
	Reservation
	Handlingar i ärendet

	a55fa414-afc4-4cc8-8755-363c28b5e68a.docx
	§ 15 Remiss av samråd om planärende – Bärgningsbilen 1 Örby
	Svar på remiss från stadsbyggnadskontoret, dnr 2023-06624

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	3ef34e7e-c6ac-4bc3-a898-3ec9cf3c045e.docx
	§ 16 Stadsdelsdirektörens information

	0c686984-5ed9-405f-9373-453235aa8a12.docx
	2d1908e7-cd72-4b79-aff0-e6555dce13b5.docx
	§ 18 Uppföljning av parkskötsel i Enskede, Årsta och Vantör
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Särskilt uttalande
	Handlingar i ärendet

	0780e57b-9b3f-496a-aca8-f85ec05c89db.docx
	§ 19 Uppföljning av avtal och anbud demens dagverksamhet Solrosen – Vardaga AB
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Särskilt uttalande
	Handlingar i ärendet

	77e9830e-b030-4719-b2ef-0d6630f0cf40.docx
	§ 20 Redovisning av delegationsbeslut
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	e85b909e-acdb-487d-8f76-628ced76bb1f.docx
	§ 21 Stadsdelsnämndens frågor
	Beslut
	Inkommen skrivelse

	990135f6-27d9-471e-8a67-77e39c617db8.docx
	§ 22 Borttagen på grund av sekretess
	Handlingar i ärendet

	2fe958db-cfe3-4bbf-a88e-8dadffd42dad.docx
	§ 23 Borttagen på grund av sekretess
	Handlingar i ärendet

	265b4cd3-3842-4af9-91ad-560597978041.docx
	§ 24 Borttagen på grund av sekretess
	Handlingar i ärendet

	96365f0d-0e70-4503-ac95-9e57a55a8a93.docx
	§ 25 Borttagen på grund av sekretess
	Handlingar i ärendet

	b3d662ac-617d-47df-b6e8-63e8e8caab5e.docx
	§ 26 Borttagen på grund av sekretess
	Handlingar i ärendet

	570325e8-e949-499b-846d-fc1c67bc09df.docx
	§ 27 Borttagen på grund av sekretess
	Handlingar i ärendet


